
                                                                                                                                 
Protokoll från Höstmötet 

Söndagen den 6 oktober 2024 kl 11.00 i Adelsö Hembygdsgård 

1. Ordföranden öppnar mötet och hälsar alla välkomna 
2. Närvarande föreningar: 

Adelsö Evenemang Mathilda Björk, Sabina Bergqvist, Eeva Axe 
Adelsö IF  Jeanette Thour, Olle Weslien 
Adelsö Smedja  Helena Puaschitz 
Alsnu Vikingar  Malin R Ahlin 
Birkakören   Gunilla Dykhoff Sternelius 
Hembygdslaget  Agneta Collberg, Christina Qviberg 
Hilma af Klints Ateljé * Johan Sandmark 
Världsarvsteatern  Beryl Kornhill 
Värna Adelsö  Mats Lundgren 
Ordförande  Anders Gustafsson 
Sekreterare  Ingrid Weslien 
Kassör  Eva Wiklund 
Café Hovgården  Saknas 
Kyrkan  Saknas 
Pannrummet *  Saknas 
Mälaröarnas Riksteaterförening   Susanna Stensdotter     Inbjuden gästförening 
 

3. Till protokolljusterare valdes Malin R Ahlin och Sabina Bergqvist att justera 
protokollet hos sekreteraren om en vecka 

4. Föregående protokoll från vårmötet lästes inte upp, men godkändes 
5. Ekonomisk rapport 

Det finns 10 282 kr i kassan.  
Av bidraget på 50 000 kr till vandringsleden finns 21 032 kr kvar. 
Eva skickar en faktura för årets medlemsavgift på 500 kr till föreningarna, utom de 
adjungerade (*). 
Söka bidrag för 2025 senast sista oktober. Eva är ansvarig, Mats och Anders 
hjälper till. 

6. Återblick och framåt: 
Hembygdslaget har haft 50 årsjubileum i år. 
Vidare bakningshelg, föredrag av Erik Selin om Svalbardsresa, Thomas Jacobsén 
om Olle Nordbergstavlor, Åke o Nette Björk om sin kanalresa till Medelhavet (del 
2), Ljusstöpning, Roy Anderssons flyg & foto, Julmarknad och 
Månskensvandringen på Världsarvet 
Värna Adelsö gör tidningen Adelsönytt med 2 nummer per år 
Långbänken: Vildsvinen, Munsö skola, Adelsöfärjan,  



Nytt: Nedskräpning o bilar vid Brygghusviken, Tofta gård önskar 
hastighetsbegränsning, och så raggar dom ständigt nya medlemmar 
Birkakören har haft Sommarkonsert, börjar förbereda för 50-års jubiléet med fyra 
konserter i Hembygdsgården i november. 
Kören saknar en gradäng (låg stor pall) från sången på Valborg. Har någon sett? 
”Adelsönytt” vill ha mer info om aktiviteter till tidningen, senast 19 oktober! 
Adelsö Evenemang har haft fullt upp i sommar med Adelsö Runt/Poker Run, 
Barnens dag och Sommardansen på Festplatsen med AIF. Det som stundar nu är 
Halloweenvandringen, Julmarknaden med AIF och Julgransplundringen på 
Festplatsen 6/1. På sportlovet blir det återigen två sportlovs-BIO i 
Hembygdsgården. 
Kyrkan meddelar via Eeva och Carina att vår nya präst, Anna Unghammar, slutar 
sin tjänst till Allahelgona, då vi blir utan präst, och letar ny. 
Vi har haft musikgudstjänster, Allsångskväll, och en Välkomstgudstjänst för 
nyinflyttade på ön, och medverkat på Vandringsdagen. 
Till hösten blir det Skördegudstjänst, Minnesgudstjänst på Allahelgona med 
ljuständning på kyrkomuren (så vackert), och Musikgudstjänst o Julkonserter. 
Byggandet av lokalerna bakom kyrkan är nu färdig. Uppmärksammas framledes. 
Vi hade också en stor begravning av en alldeles förtidigt bortgången öbo. 
Smedjan hade ett väldigt bra år, då den blivit mycket populär. Men, då Stenby 
Säteri ska säljas, kan inte Smedjan vara kvar och lokalerna töms. Det blev också 
väldigt stort och krävde mer personal på helgerna, vilket påverkade beslutet. 
Adelsö Smedjas namn blir kvar, men inte föreningen, som lämnar AFR vid 
årsmötet. 
Adelsö IF anordnar sin Skidresa till Romme, har Valborg, har Bilbingo, Fisksoppan 
på Vandringsdagen som också har 30 års jubileum i år, Midsommarfirandet på 
Festplatsen och Fotbollsderbyt mot Munsö på midsommardagen, Tennisskola 
och i somras även Knattefotboll för de små. Magnus Ladulåsloppet med 
barnlopp o cykellopp (nytt), Sommardansen med AE, KM i Frisbeegolf och Boule 
lördagar hela sommaren. 
Den 19 oktober har vi LOPPIS på Festplatsen där det också är Julmarknad den 1a 
Advent (lördagen), med AE. Annandagspingis-turnering blir det som vanligt i 
Hembygdsgården också. 
Vi har satt upp en basketkorg på tennisbanan, och det blir en till som är lägre. 
Föreningen Hilma af Klints Ateljé har vuxit och nu tredubblat sitt medlemsantal. 
Dom har fått hyra Gamla Prästgården för sin verksamhet. Den innefattar också tre 
lägenheter som går att hyra. Söker nu en mer permanent långtidshyresgäst till 
stora huset, Hade en ”safari” i somras där man åkte runt i Hilmas spår på öarna, 
med start från färjan. 
Alsnu Vikingar jobbar med att levandegöra vikingatiden på Adelsö. Vi medverkar i 
lite olika evenemang, som Valborg, ML loppet, Julmarknaden.. Vi har åkt båt till 
Birka, fixat på gården och gjort en Runstensresa. Vi åker till Birka igen den 20/10. 
Ett Vintergille blir det som vanligt i januari. 
Världsarvteatern var med på Vandringsdagen med ”små scener o berättelser” 
och gjorde det även på Gravkullarna/Världsarvet med endast 2 personer. Tänker 
att vid dåligt väder använda kyrkan till nästa år. Önskar även att få spela i 



Ansgarskapellet på Björkö, en scen om Ansgar. Även på gång en scen om Isak 
Newton. 

7. Kalendariet, där fick alla föreningar ett infoblad om sina inlägg i kalendern. 
8. Ny förening. Mälaröarnas Riksteaterförening, Susanna Stensdotter var inbjuden till 

att presentera sin förening då den söker medlemskap i AFR till nästa år. Det är en 
nybildad (2023) lokal ideell förening på Mälaröarna. Den är en av tre Nationalteatrar, 
och är en turnerande teater. ”Vi vill vara en förening som fyller tomrum och 
samverkar med andra”. De första föreställningarna blir i höst på Ekerö. Föreningen är 
medlemsstyrd, även repertoaren. Uppdraget är från Regeringen, Kulturrådet.  

9. Övriga frågor, information. Ett tips (från AE) är att vara med på Nationaldagen på 
Ekebyhovs slott och profilera sin förening. En mycket välbesökt dag.                                      
Julmarknaden är Lördagen den 30 november kl 13.00 – 16.00 på Festplatsen. OBS, vi 
har senarelagt marknaden för ljuständningens effekt. Tändningen håller 
Hembygdslaget i, och även inköp av ca 70 marschaller. 

Vi pratade färjan och sommarevent, och beslutade att AFR lämnar in till 
Vägverket ett gemensamt dokument med eventen för 2025, där de stora eventen 
som kräver färjans dubbleringar meddelas. Ex, Midsommar, Ölfestivalen, 
Adelsöfestivalen mfl. Maila dina uppgifter till sekreteraren på 
ingrid_weslien@hotmail.com senast 15 november, men gärna tidigare.  
Rådets  ”Handymen” får i uppdrag att göra en ny anslagstavla vid Butiken. 

10. Nästa möte, 
Årsmötet 2025, blir söndagen den 26 januari kl 11.00 i Hembygdsgården. 

11. Ordföranden tackade alla och avslutade mötet. 
 
 
 
Adelsö den 9 oktober 2024 
 
 
 
 
 
__________________________________      _________________________________ 
Ingrid Weslien, sekreterare  Anders Gustafsson, ordförande 
 
 
 
 
 
__________________________________  _________________________________ 
Malin R Ahlin, justerare  Sabina Bergqvist, justerare 
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